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Zápis z jednání Pracovní skupiny k dětské a dorostové psychiatrii 
Číslo jednání: VIII. (jednání proběhlo on line)  

Datum: 12. května 2022 

Přítomni: 

doc. MUDr. Michal Goetz, Ph.D. – předseda 

PhDr. Ing. Pavel Mička – výkonný místopředseda 

prim. MUDr. Iva Hodková 

MUDr. Iveta Matějovská 

Alena Műllerová 

Ing. Štěpánka Tyburcová 

Mgr. Ivana Svobodová  

MUDr. Petra Tomášková 

Marie Salomonová, MSci. 

MUDr. Simona Papežová 

MUDr. Tomáš Havelka 

doc. MUDr. Iva Dudová, Ph.D. 

Omluveni: 

MUDr. Petra Uhlíková 

PhDr. Karolína Malá 

MUDr. Jan Uhlíř 

Mgr. Alena Svatošová 

MUDr. Michal Považan 

Stálý host:  

Mgr. Klára Šimáčková Laurenčíková  

 

Průběh jednání:  

1. Uvítání členů předsedou pracovní skupiny doc. Goetzem. 

  

2. K úkolům z minulého zápisu 
AD „Tabulka – lékaři zařazení do specializačního oboru Dětská a dorostová psychiatrie“  

Dr. Mička: ještě se čeká, až lékařské fakulty doplní údaje i za zbývající roky. 

 

AD „Hodnota bodu“  

Doc Goetz: je žádoucí, aby se srovnaly hodnoty výdělků dospělé a dětské psychiatrie. Dětská 

psychiatrie je stále vůči dospělé podhodnocená a ani navýšení bodu, které proběhlo nedávno tento 

rozdíl nekompenzuje.  

Úkol: Dr. Tomášková přepošle původní tabulku od Dr. Protopopové, kde je srovnáno kolik bodů 

vykáže průměrně ordinace za rok odbornosti 306 a 305 Dr. Mičkovi, aby mohl požádat  UZIS o totéž 

za rok 2021 a za prvé čtvrtletí 2022.  

AD „Projekt DDP“ 

Dr. Mička informuje o domluvě s prof. Kašpárkem, že by jeden projekt NUDZ směřoval do oblasti 

dětského duševního zdraví. K tomuto bylo Dr. Mičkovi zasláno doc. Goetzem a spol. pět klíčových 

aktivit. Blíže viz sdílená tabulka… 

Paní Salomonová přichází s nabídkou sdílení / spolupráce / know how (např. formou focus group se 

studenty) při rozpracování projektových záměrů / témat pro projekty zaměřené na stáže mediků a 

psychologů. 

Následuje sdílení materiálu doc. Goetze a podrobnější výklad uvedených klíčových aktivit: 
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 – Návrh klíčových aktivit projektu pro DDP a bližší popis KA 1 „Zvýšení zájmu o DDP u studentů 

lékařských fakult“ – např. mohou vzniknout materiály, které budou k dispozici všem lékařským 

fakultám (tj. video spoty, graficky atraktivně zpracované přednášky o DDP, umístění bannerů či letáků 

na web lékařských fakult, informační brožura o DDP i o pracovištích DDP) tak, aby se zvýšilo povědomí 

a orientace v DDP. 

– Bližší rozbor KA 2 Rezidenční a stipendijní program v DDP – základem je, že program má být 

nadprůměrně finančně ohodnocen. 

 

AD Dotační programy na rezidenční místa  

Následuje vstup hosta Ing. Olgy Laaksonen z odboru VLP ohledně dotačních programů na rezidenční 

místa – neoficiálně je skupině sděleno, že v budoucnu by DDP měla patřit mezi pár (3) oborů, u kterých 

rezidenční místa budou zachována a dotována Min. zdravotnictví. 

Pokud jde o navyšování počtu rezidenčních míst, tak dle Ing. Laaksonen by od odborných společností 

měl přijít formalizovaný požadavek na MZ (dopis panu ministrovi), kde bude jasně řečeno, že stávající 

dotační podpora rezidenčních míst nemůže pokrýt potřebu, neboť dotace je zaměřena výhradně na 

specializační vzdělávání, tzn. na obsah vzdělávacího programu, nikoli na přesah rámce vzdělávacího 

programu.  

 

AD „Otázka úvazku školitelů a počtu školenců “  

Úkol: shrnutí schůzky s prof. Kašpárkem dodá MUDr. Hodková. 

 

AD „Uznávání stáží na neakreditovaných pracovištích a uznávání praxí při přechodu z jednoho kmene 

do druhého“ 

Uznat absolvovanou stáž na neakreditovaném pracovišti lze přes výjimku schválenou panem 

ministrem. Problém je, že schvalování trvá Min. zdravotnictví dlouho a výsledek nemusí být 

automaticky kladný. 

Dr. Hodková navrhuje řešit to dále mimo tuto PS. 

 

AD „IROP 2 – bude podpora i pro DDP následné a dlouhodobé péče“? 

Úkol: zaslat mailem shrnující dotaz Mgr. Svobodové, zda by následná DDP též mohla čerpat z IROP 2? 

A pokud by nemohla čerpat z IROP 2, tak z jakých národních zdrojů lze získat investiční prostředky pro 

následnou péči v DDP? 

Úkol: získat oficiální stanovisko / výklad Min. zdravotnictví (= výklad odboru Evropských fondů a 

investic?) pomůže Mgr. Svobodová a Dr. Mička.  

Doc. Goetz: Není možné diskriminovat pacienty v některých krajích, kde jsou zařízení vedená sice jako 

následná péče, ale poskytující péči akutní. Nepřijímáme proto argumentaci ORDZ, že podpora má 

směřovat do akutní péče. Je to nepochopení situace dětské psychiatrie a vlastně signatura celkového 

postavení dětské psychiatrie v reformě. Nepotřebujeme od MZČR slyšet proč věci nejdou, resp. jak 

neodpovídají reformě. To víme dlouhodobě, že je nesmyslné snažit se „napasovat“ aktivity reformy na 

reformy.  Pracovní skupina vznikla právě proto, aby našla jiné cesty, jak krizi v dětské psychiatrii řešit, 

když tyto cesty nenašla, nebo nechtěla hledat reforma.   

 

AD „Telemedicína“ 

Dr. Mička informuje o dosavadních jednáních ohledně telemedicíny na Min. zdravotnictví; apeluje na 

synchronizaci kroků členů pracovní skupiny a vzájemné sdílení informací v této věci, aby nedocházelo 

k paralelním akcím. 
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AD „DDP v NÚDZ“ 

Doc. Dudová urguje zprávu o stavu DDP v NÚDZ. 

Úkol: doplní Mgr. Svobodová a zašle mailem. 

 

Ad „Schůzka s panem ministrem – v zastoupení prof. Kašpárka“ 

Úkol pro doc. Goetze?: předat dál informace o proběhlé schůzce s prof. Kašpárkem, na níž prof. 

Kašpárek obdržel návrhy klíčových aktivit a výčet bodů, které by měli DDP v krátké době pomoci. 

 

AD různé 

Doc. Dudová se vyjádřila, aby se příště věnovalo více prostoru i jiným tématům, než která se vztahují 

k DPN Opařany.  

 

Doc. Goetz reaguje, že tento dojem mohla doc. Dudová získat spíše tím, že do schůzky vstoupila se 

zpožděním a nebyla přítomná řešení předchozích bodů. Dále doc. Dudová uvádí, že se řeší 

problematiky majority pedopsychiatrických lůžek, která jsou vedena jako následná.  

 

Doc. Goetz a Dr. Mička poděkovali všem za účast a rozloučili se. 

 

Další jednání: 23. června 2022 od 13:30 do 15:30 hodin online 
 

 


